
MMiillíí  ččiittaatteelliiaa,,
Okrem chaotického a nevyspytateľného počasia v mesiacoch
apríl a máj nás čakal aj upršaný jún. Medard tentoraz
nesklamal. Nechce sa mi ani veriť, že prichádza leto. Každý 
z nás sa iste teší na obdobie letných prázdnin, dovoleniek 
a voľna. Žiaci a študenti po júnovej pláci hodia tašky do kúta,
keďže skončilo školské trápenie. Zamestnajú sa hrami,
zábavou a smiechom. Ostávajú na starosť rodičom, či
obetavým starým rodičom, ktorí im pomôžu zaistiť program 
a postarajú sa o ich bezpečnosť. Aj keď sa všetci nedostaneme
na známe, či menej známe dovolenkové destinácie, každý 
z nás si nájde činnosť, pri ktorej zrelaxuje a bude si dosýta
užívať čas letného voľna. Očakávajú nás nielen domáce práce
– upratovanie, varenie, zaváranie, starostlivosť o záhradku, ale
aj prechádzky, grilovanie, športové a kultúrne zážitky. 

Nájdeme si čas prečítať knihu, venovať sa svojmu hobby, rodine, prídu stretnutia s priateľmi, so známymi a blízkymi, zaplávame si,
budeme chytať bronz, alebo len tak leňošiť a nerobiť vôbec nič. Vypneme myslenie, odoženieme obavy 
a starosti, lebo to počká, máme čas, prichádza leto!

noviny pre občanov a priateľov obce Pravenec

S letným prianím Mgr. Jolana Majzlanová
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LLeettnnéé  ššppoorrttyy

Športoví fanúšikovia sa môžu tešiť na futbal, cyklistiku 
a olympiádu. Od 8.júna do 1. júla sa
uskutočnia 14. majstrovstvá Európy
vo futbale. Od 30. júna do 22. júla
nasleduje 99. ročník Tour de France. 
A napokon dlho avízované  
XXX. Letné olympijské hry v Londýne 
v dňoch 27. júla – 12. augusta.
Prvé staroveké olympijské hry sa
podľa zachovaných správ konali 
v roku 776 pred narodením Krista.
Odvtedy sa v pravidelných
štvorročných intervaloch usporadúvali viac než 1000 rokov.
Olympia je posvätné miesto na území dnešného Grécka. Na
počesť najväčšieho boha Dia tu zápolili športovci starovekého Z internetu spracovala Mgr. Jolana Majzlanová

TERMÍNY ZBERU PLASTOV

Prala mama, prala šaty,
povešia ich na špagáty.

Slniečkový lúčik zlatý
vysuší jej všetky šaty.

Vietor sfúkol ponožky,
našli si ich stonožky.
Pyšne lúkou kráčajú,
v rose nôžky máčajú.

sveta o vavrínový veniec. Prvá olympiáda trvala len jeden deň 
a víťazom jedinej disciplíny – behu sa

stal Koroiba z Elidy. Najväčšie
športové slávnosti v  Olympii sa konali
293 – krát, pokým ich cisár Theodosius
I. v roku 394 nezakázal. Prvé
novodobé olympijské hry sa konali 
v roku 1896 v Aténach a zúčastnili sa
jej športovci z trinástich krajín.
Päť farebných kruhov znamená účasť
športovcov z celého sveta – päť

svetadielov. Modrá farba predstavuje
Európu, čierna Afriku, červená symbolizuje Ameriku, žltá Áziu a
zelená Astráliu.



ZZoo  zzaassaaddnnuuttíí  oobbeeccnnééhhoo  zzaassttuuppiitteeľľssttvvaa b) zámer prenájmu časti pozemku parc. č. 948/3, k.ú. Pravenec,
pre žiadateľa Michal Hudek, ako dôvod hodný osobitného
zreteľa
c) zámer prenájmu pozemkov parc. č. 939/1 a 939/3,  k.ú.
Pravenec, pre žiadateľa Ing. Jozef Tipul, ako dôvod hodný
osobitného zreteľa
d) na základe § 4 ods. 2 zákona č. 253/1994 Z.z. v znení
neskorších predpisov zvýšenie platu starostu o 10 %, t.j. na sumu
1712 eur.

Na júnovom zasadnutí obecné zastupiteľstvo prijalo uznesenia,
ktorými:
1. zobralo na vedomie:
a) správu starostu obce o plnení uznesení z predchádzajúcich
zasadnutí OZ a o činnosti obce, v ktorej starosta informoval:
- uznesenia z posledného zasadnutia OZ sú splnené, zámery
prenajať pozemky z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
a zámer previesť vlastníctvo k pozemkom z dôvodu hodného
osobitného zreteľa boli zverejnené zákonom predpísaným
spôsobom
- autobusová zastávka v časti kolónia – 3.5.2012 sa uskutočnila
pracovná porada za účelom odsúhlasenia návrhu riešenia
organizácie dopravy; po odsúhlasení  všetkými dotknutými
stranami (SAD, investor) bol projektantom zaslaný návrh
Slovenskej správe ciest Žilina
- uznesenie č. 14/2012 – komisia pre kultúru, šport, mládež 
a vzdelávanie mala navrhnúť obnovu detských ihrísk v oboch
častiach obce – uznesenie zatiaľ nie je splnené
- dom smútku v časti kolónia bol slávnostne otvorený v utorok
19. júna 2012, a teda môže sa začať využívať na smútočné obrady 
- kúpna zmluva na pozemok pod cestou na cintorín od TSK bola
odvkladovaná
- prenájom pozemku parc. č. 1772 – územno-plánovacia
informácia podľa žiadosti Slovenského pozemkového fondu bola
doplnená; 
- odovzdanie komunikácie Trenčianskemu samosprávnemu kraju
- písomnú odpoveď obecný úrad ani po urgencii zatiaľ
neobdržal; proces prevodu však nie je krátkodobá záležitosť,
preto obec pristúpi k vyspraveniu predmetného úseku pozemnej
komunikácie vo vlastnej réžii, nakoľko vozovka je v zlom
technickom stave
- návrh urbanistickej štúdie bol odovzdaný, aby sa štúdia stala
záväzným podkladom pre vydávanie územných rozhodnutí je
potrebné ju prerokovať; proces prerokovania musí vykonať
odborne spôsobilá osoba, avšak iná, ako tá, ktorá štúdiu
vypracovala, v uvedenej veci bola oslovená spoločnosť eR Star,
ktorá prerokovávala aj územný plán
- opäť sa do popredia dostávajú informácie ohľadom zatvorenia
bojnickej nemocnice; Rada ZMOHN bola splnomocnená
všetkými členmi združenia viesť rokovania so zástupcami štátu 
a TSK s cieľom udržania nemocnice 
- inšpektori SOZA – slovenského ochranného zväzu autorov
vykonali kontrolu prihlasovania verejných podujatí aj v našej
obci, výsledkom bolo vystavenie faktúry na 405 eur za podujatia
realizované v roku 2011, podujatia na rok 2012, ktoré sa zatiaľ
uskutočnili boli prihlásené a spoplatnené podľa aktuálneho
sadzobníka SOZA
- v obci boli umiestnené kontajnery na textil, sú umiestnené
natrvalo a budú vyprázdňované s periodicitou 1x za 2 týždne
- v grafikone platnom od decembra sa neuvažuje už s vlakovým
spojením Prievidza – Nitrianske Pravno; ako zástupcovia
dotknutých obcí Nedožery-Brezany, Nitrianske Pravno 
a Pravenec sme sa dnes stretli, aby sme si dohodli jednotný
postup ohľadom zachovania vlakového spojenia; 
- obec podala cez OZ Hornonitrie projekt prostredníctvom

V súlade s rokovacím poriadkom Obecného zastupiteľstva 
v Pravenci, zvolal starosta obce zasadnutie obecného
zastupiteľstva v druhom štvrťroku 2012 dvakrát, a to 25. apríla 
a 21. júna 2012. Zasadnutia sa konali v kultúrno-spoločenskom
stredisku v časti kolónia a v  malej sále obecného domu. 
Na aprílovom zasadnutí obecné zastupiteľstvo prijalo uznesenia,
ktorými:
1. zobralo na vedomie: 
a) správu starostu obce o plnení uznesení z predchádzajúcich
zasadnutí OZ a o činnosti obce, v ktorej starosta informoval:
- autobusová zastávka v časti kolónia – spoločnosť Slovaktual,
s.r.o. na projekte riešenia organizácie dopravy na parkovisku
pracuje, konečná verzia projektu zatiaľ nebola predložená na
schválenie – dňa 19.4. sa uskutočnilo stretnutie za účasti
všetkých zainteresovaných strán (SAD, ODI, projektant, investor
a obec) 
- kúpno-predajná zmluva s TSK – zmluva bola podpísaná, cena
vyplatená, TSK by mal podať návrh na zápis do katastra
nehnuteľností
- oblastná organizácia cestovného ruchu zatiaľ nebola založená
- dreviny v MŠ budú  po zložitom povoľovacom procese
vyrúbané až na jeseň – z dôvodu skoršieho prebudenia vegetácie
a hniezdenia vtáctva
- zorganizovanie stretnutia ohľadom prevádzkovania fitnes
centra v časti kolónia – na základe jednania s predsedom komisie
pre kultúru, šport, mládež a vzdelávanie bude zachovaný
súčasný model prevádzkovania fitnes centra
- Dom smútku kolónia - stavebné úpravy sú ukončené, dielo bolo
31.3.2012 prevzaté od zhotoviteľa; interiérové vybavenie - zatiaľ
bolo dodaných 6 ks lavíc, do konca mesiaca bude dodaný  stôl,
katafalk rečnícky pult a začiatkom mesiaca máj zvyšné 4 lavice
- zakúpenie komunálnej techniky – kultivátor spolu s vozíkom
bol dodaný 12.4.2012
- Zatopenec – oficiálne ukončenie prác zatiaľ nebolo obci
oznámené, i keď už asi sa koryto viac čistiť a prehlbovať nebude,
bolo problematické prehĺbiť koryto vodného toku do ešte väčšej
hĺbky kvôli inžinierskym sieťam uloženým v zemi a ochrannému
pásmu železnice
- prenájom pozemku od SPF – SPF si vyžiadal novú ÚPI z dôvodu
ukončenia projektu pozemkových úprav
- urbanistická štúdia – bol zaslaný list zhotoviteľovi, že ak nebude
štúdia dodaná v náhradnom termíne do 30.4.2012, obec odstúpi
od zmluvy – štúdia by mala byť dodaná do konca apríla 2012
- projekty: separovaný zber – projekt nebol podporený, detské
ihrisko na futbalovom ihrisku  – projekt nebol podporený,
kompostéry – projekt zatiaľ nebol vyhodnotený, bezdrôtový
rozhlas – cez Ministerstvo financií bola podaná žiadosť na
individuálne potreby obcí – na rekonštrukciu bezdrôtového
rozhlasu, vyhodnotenie bude v mesiacoch jún/júl, opätovne sa
budeme uchádzať o zakúpenie nádob na separovanie tentokrát
cez OZ Hornonitrie, ktoré sa bude uchádzať o grant cez
švajčiarsky fond
- od 1.4. sú štyria nezamestnaní prijatí na vykonávanie menších
obecných služieb  cez aktivačné práce, je to forma, pri ktorej nám
úrad práce čiastočne refunduje ochranné pracovné prostriedky
a náradie
- obecný úrad dal vyhotoviť cenové ponuky na vytvorenie
webovej stránky obce, nakoľko tá musí spĺňať zákonom
stanovené štandardy, v prípade že ich nespĺňa uložená pokuta
2. schválilo:
a) zámer prevodu pozemkov medzi obcou Pravenec a Jánom
Kozárom ako dôvod hodný osobitného zreteľa



nadácie SPP na modernizáciu detského ihriska v časti kolónia
- kompostovisko v časti dedina je dokončené, občania môžu
ukladať bioodpad zo záhrad, ktorý nie sú schopní spracovať
prostredníctvom svojich domácich kompostérov pred bránou
kompostoviska, ten bude následne umiestnený do areálu
kompostoviska 
b) správu nezávislého audítora pre Obecné zastupiteľstvo 
v Pravenci 
2. schválilo:
a) všeobecne záväzné nariadenie, ktorým sa mení a dopĺňa
všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2009, ktorým sa upravujú
podmienky poskytovania sociálnych služieb v obci Pravenec. 
V súlade s novelou zákona o sociálnych službách je obec povinná
určiť výšku úhrady za opatrovateľskú službu vo výške 50%
ekonomicky oprávnených nákladov, ktoré obci pri poskytovaní
opatrovateľskej služby vznikajú. Toto ustanovenie zákona však
robí z opatrovateľskej služby službu nedostupnú pre občana,
nakoľko pri plnom pracovnom úväzku pri 22 pracovných dňoch
vychádza opatrovanému platiť 307 eur mesačne. Nie práve
najpriaznivejší dopad zákona na ekonomickú situáciu
opatrovaných si zákonodarca uvedomil a pripravil novelu, ktorou
povinnosť, žiadať za poskytovanie opatrovateľskej služby úhradu
vo výške 50% EON nezanikla, ale bola posunutá do konca roka
2013. Predpokladá sa, že týmto riešením si zákonodarca vyčlenil
čas na prijatie komplexnej novely zákona o sociálnych službách,
ktorá pravdepodobne túto povinnosť zo zákona celkom vypustí.
Povinnosť prijať VZN vyplýva z novely zákona, preto ho OZ bolo
povinné prijať. Účinnosť nariadenia je však posunutá až na
1.10.2012, dokedy OZ príjme ďalšie VZN, ktorým ustanoví úhradu
za opatrovateľskú službu v prijateľnej výške pre opatrovaného.
Záver je teda taký, že minimálne do 1.9.2012 sa pre opatrovaných
výška úhrady nemení a zostáva na súčasnej úrovni 0,80
eur/hodinu úkonov.
b) plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok
2012
c) zámenu pozemkov medzi obcou Pravenec a Jánom Kozárom
s tým, že ani jeden z účastníkov zámennej zmluvy nebude

doplácať druhému účastníkovi zámennej zmluvy žiaden
finančný doplatok. Poplatky súvisiace so zápisom zmluvy do
katastra nehnuteľností vo výške 66 eur bude znášať Ján Kozár.
d) prenájom časti pozemku parc. č. 948/3, k.ú. Pravenec,
zastavaná plocha a nádvorie, vo vlastníctve obce, o výmere 100
m2, podľa zjednodušeného grafického náčrtu, pre žiadateľa
Michala Hudeka, Pravenec 351, za účelom umiestnenia stánku
rýchleho občerstvenia + príslušenstva;  súhlasilo s realizáciou 
a umiestnením dočasnej drobnej stavby – prístrešku, na
prenajatej časti pozemku; určilo výšku nájmu 1,15 eur za 1 m2
za rok
e) prenájom pozemkov parc. č. 939/1, k.ú. Pravenec, pre žiadateľa
Ing. Jozef Tipul, Poštárka 103, Bardejov za cenu 0,03 eur za 1 m2
za rok; určilo podmienky prenájmu nasledovne: doba prenájmu
10 rokov s výpovednou lehotou 1 rok s opciou na ďalšie
desaťročné obdobia bez zvyšovania schválenej výšky nájmu 
a dôvody vypovedania nájomnej zmluvy - využitie pozemkov na
iný účel ako bolo dohodnuté v nájomnej zmluve a využitie
pozemkov obcou na účely podľa schváleného územného plánu
obce (plochy verejnej a vyhradenej zelene)
f ) žiadosť Základnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska
v Pravenci o finančný príspevok vo výške 300 eur na zakúpenie
klávesovej harmoniky
3. súhlasilo:
a) s uzavretím zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného
bremena na pozemku parc. č. 254/46 a 254/48, k.ú. Pravenec,
medzi obcou Pravenec ako povinným a Petrom Žužafkom a Mgr.
Adrianou Nesládkovou ako oprávnenými
b) so zámerom obce získať do prenájmu pozemok parc. 
č. 1219/16, k.ú. Pravenec, o výmere 5 m2, od vlastníka LESY SR, 
š. p.
4. uložilo:
a) obecnému úradu zvolať stretnutie za účasti starostu obce,
predsedu MTJ Pravenec a predsedu komisie pre kultúru, šport,
mládež a vzdelávanie za účelom využitia športového areálu
verejnosťou, v termíne do 30.6.2012.

Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce

RRoozzššíírreenniiee  sseeppaarroovvaannééhhoo  zzbbeerruu  vv  oobbccii

Ako už obecný úrad občanov informoval, v obci boli umiestnené kontajnery na zber  použitého šatstva a textilu. V časti dedina pri
obecnom dome a v časti kolónia za predajňou COOP Jednota. 
Kontajnery sú v obci umiestnené natrvalo, s periodicitou vyprázdňovania jedenkrát za dva týždne. Do kontajnerov sa vhadzuje čisté
a zabalené oblečenie, textil, obuv a hračky.
Separovaním znižujeme množstvo odpadu ukladaného na skládku a tým chránime nielen životné prostredie, ale znižujeme aj náklady
obce na odpadové hospodárstvo, od výšky ktorých závisí aj výška poplatku za komunálne a drobné stavebné odpady.

OObbeecc  ddookkoonnččiillaa  kkoommppoossttoovviisskkoo

S cieľom splniť príslušné ustanovenia zákona o odpadoch, ktoré sa týkajú nakladania s biologicky rozložiteľným odpadom obec
zlepšila podmienky aj pre nakladanie s týmto druhom odpadu.
Biologicky rozložiteľný odpad sa podľa zákona o odpadoch nemôže zneškodňovať skládkovaním a ani spaľovaním na voľnom
priestranstve, ale môže sa len zhodnocovať.
Po tom, ako sa táto povinnosť dostala do zákona, obec vo svojom všeobecne záväznom nariadení o komunálnom odpade a drobnom
stavebnom odpade ošetrila nakladanie s biologicky rozložiteľným odpadom tým spôsobom, že občan je povinný zhodnocovať
biologicky rozložiteľný odpad prostredníctvom domácich kompostérov. Táto povinnosť aj naďalej platí.
Aby sa nakladanie s biologicky rozložiteľným odpadom zlepšilo, pristúpila obec v časti dedina k vytvoreniu kompostoviska, na ktoré
môžu občania, v prípade vzniku veľkého množstva biologicky rozložiteľného odpadu, ktorý nie je schopný spracovať ich domáci
kompostér , tento odkladať. 
Vzhľadom k tomu, že kompost sa tvorí určitým spôsobom, nie je možné všetok biologický odpad dávať na jednu hromadu, ale ho
systematicky ukladať a prekrývať jednotlivými vrstvami. Za týmto účelom preto žiadame občanov, ktorí budú na kompostovisko
nosiť biologicky rozložiteľný odpad, aby ho ukladali na vyhradený priestor pred oplotenie kompostoviska podľa pokynov
umiestnených na oplotení kompostoviska.
Čo sa týka zberu konárov z opiľovania drevín, tie budú zbierané z dočasných zberných miest na jar a na jeseň, tak ako v minulom
období.

Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce



DDoomm  ssmmúúttkkuu  ––  ddoomm  nnááddeejjee

VVýýzzvvaa  pprree  nneeppllaattiiččoovv

Občania našej obce sa 19. júna 2012 zišli pri príležitosti otvorenia
a požehnania novopostaveného domu smútku a jeho
symbolického
odovzdania do užívania
. Dom smútku požehnal
farár Mgr. Jozef Figur.
Potreba zriadiť dôstojné
miesto posledného
odpočinku pre
obyvateľov v časti
kolónia začala
rezonovať, keď najstarší
spomedzi obyvateľov v
tejto časti začala
odchádzať na večný
odpočinok. Táto skutočnosť
dala podnet vtedajšiemu
vedeniu obce, ktoré sa
zriadením pohrebiska začalo
zaoberať už v roku 1995. Pre
zriadenie cintorína bolo
potrebné nájsť vhodný
pozemok a samozrejme 
a získať ho do vlastníctva obce.
Po dlhých rokoch boja takpovediac s veternými mlynmi za
získanie pozemku pod cintorín od Slovenského pozemkového
fondu, sa nakoniec podarilo pohrebisko zriadiť 
a vybudovať k nemu prístupovú komunikáciu. Pochovávať sa
mohlo začať v roku 2005. Aby však
priebeh samotného smútočného obradu
bol ešte dôstojnejší, bolo potrebné
vybudovať dom smútku, ako
neodmysliteľnú súčasť pohrebiska. 
S potrebou vybudovania domu smútku sa
opäť vedenie obce stotožnilo a v roku
2010 sa pristúpilo k samotnej realizácii
stavby. So stavbou sa začalo na jar roku
2010. Projektovú dokumentáciu pre dom
smútku vypracoval Ing. Arch. Damián
Berec. Za dodávateľa stavby bola vybraná 
v súlade so zákonom o verejnom obstarávaní spoločnosť STS
stavebno – obchdná spoločnosť, s. r. o. Terénne úpravy okolo
domu smútku zrealizovala firma OPEN Ing. Peter Ošvát,
elektroinštaláciu spoločnosť Peter Kmeť VELZ, s.r.o.,
vodoinštaláciu a kanalizáciu firma Jozef Šimora PCHE –montáže,
stavebné úpravy obradnej miestnosti podľa architektonickej

štúdie vypracovanej Ing. Arch. Zuzanou Boďovou firma Peter
Kmeť, podľa ktorej bola obradná miestnosť aj zariadená 
a interiérové vybavenie obradnej miestnosti firma Tibor Vido.
Výstavba domu smútku spolu s inventáro m stála 241 996 eur.

Realizácia stavby a jej zariadenie boli plne
financované z vlastných zdrojov obce, bez
potreby prijatia dodatočných úverových
zdrojov. Objekt bol skolaudovaný v decembri
2011. Budovať občiansku vybavenosť 
a prispievať tak k zvyšovaniu kvality služieb
poskytovaných svojim občanom, patrí 
k základným úlohám obce. Existuje viacero

ciest, ako tieto úlohy plniť.
Možno ich realizovať na
úkor zadĺženia, alebo 
z vlastných zdrojov obce.
Usporiť finančné
prostriedky na takúto
rozsiahlu investíciu však nie
je jednoduché. Našej obci
sa podarilo stavbu
ufinancovať z vlastných
zdrojov a to iba na základe
racionálneho a efektívneho
vynakladania finančných

prostriedkov. Možno niektorí
občania kritizovali, že tento moment odovzdania stavby do
užívania trvá akosi pridlho.  Vedzte však, že termín oficiálneho
odovzdania domu nádeje do užívania verejnosti bol daný
finančnými možnosťami obce a zákonnými povinnosťami, ktoré

musí obec v súvislosti 
s realizáciou takejto stavby
dodržať. Na záver sa chcem
poďakovať všetkým, korí prispeli 
k výstavbe nového domu smútku.
Bývalému aj súčasnému vedeniu
obce a samozrejme všetkým
subjektom, ktoré sa podieľali
akýmkoľvek spôsobom na
samotnej realizácii stavby domu
smútku. Tiež by som sa chcel

poďakovať pánovi Petrovi Oboňovi
za prípravu slávnostného aktu a týmto ho zároveň predstavujem
ako správcu domu smútku. V tento deň na tomto mieste sa nám
vyčaril úsmev na perách. To najbližšie stretnutie už bude
pravdepodobne sprevádzané slzami a smútkom. Aj napriek
tomu majme potešenie z toho, čo sa nám podarilo.

Ing. Róbert Mikulášik, starosta obce

Obecný úrad v Pravenci žiada všetkých daňovníkov a poplatníkov, ktorí si neuhradili svoje záväzky v stanovenom termíne (daň 
z nehnuteľností a poplatok za odpad), aby tak urobili v čo najkratšom čase. V opačnom prípade pristúpi obec k vymáhaniu
nedoplatkov prostredníctvom exekútora.

UUppoozzoorrnneenniiee  mmaajjiitteeľľoovv  ppssoovv

Na základe opakovaných sťažností zo strany občanov žiadame všetkých majiteľov psov, aby dôsledne rešpektovali zákon č. 282/2002
Z.z., ktorým sa upravujú niektoré podmienky držania psov ako aj príslušné nariadenie obce.
Jedná sa hlavne o voľný pohyb psov po obci, kedy pes majiteľovi buď utečie alebo ho sprevádza, avšak bez vôdzky. Uvedeným
konaním sa dopúšťa majiteľ psa, alebo ten, kto psa vedie, priestupku, za ktorý môže obec uložiť pokutu až do výšky 165 eur.
Priestupkom, za ktorý môže obec uložiť pokutu do výšky 65 eur je znečistenie verejného priestranstva výkalmi psa. Žiadame preto
všetkých majiteľov psov, aby zobrali uvedené do úvahy a nedopúšťali sa prípadného protiprávneho konania. Pri preukázaní spáchania
priestupku bude priestupcovi uložená pokuta v zmysle zákona.
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Mgr. Jolana Majzlanová

Najstaršia písomná zmienka o našej obci je z roku 1267. Vtedy sa
naša obec spomína ako Prona. V roku 1387 už bola premenovaná
na Kysprona, o 97 rokov neskôr –rok 1484 –Kysprawencza, v roku
1498 Prawencze, v roku 1773 Pravenecz (maďarsky Kispróna,
nemecky Kleinproben). Patrila Diviackovcom, v 15. Storočí
Bossányiovcom, v roku 1553 Krištofovi
Šurianskemu, v roku 1640 panstvu
Bojnice, v 17. -19. Storočí
Bossányiovcom, Majthényiovcom,
Újfalussyovcom. V  roku 1675 sa
spomínajú tunajší hrnčiari
organizovaní v cechoch v Brezanoch, 
v 18. storočí škôlka a v roku 1744 je
doložené šindliarstvo. V roku 1675
mala obec 25 domov a 139 obyvateľov,
v roku 1715 mala desať poddanských
domácností. V roku 1787 vzrástol počet domov dvojnásobne 
a počet obyvateľov na 401. Obyvatelia sa zaoberali
ovocinárstvom, poľnohospodárstvom, spracúvaním dreva. 
Z drevárskeho závodu firmy Baťa založenom v roku 1942 sa po
roku 1945 vyvinul Tatra nábytok,ktorý poskytoval pracovné
príležitosti občanom širšieho okolia.
Osada Drahy sa spomína v roku 1332 a Kľačany v roku 1448. 
V polovici 19. storočia splynula Lehota aj obe spomínané obce 
s obcou Pravenec.
Historické stavby na území obce
Neskorobarokový kaštieľ
História: Neskorobarokový kaštieľ, postavený roku 1787,
upravovaný v 19. storočí.
Exteriér a interiér: Dvojpodlažná budova stavaná do pôdorysu L.

Päťosová hlavná fasáda orientovaná do ulice, má stredný rizalit
zakončený tympanónom. Miestnosti zaklenuté valenými 
a korýtkovými klenbami. V upravených miestnostiach rovné
stropy. Nad klenákom vstupnej brány dvora letopočet datujúci
stavbu. V dvorovej časti hospodárske budovy a novšie prístavby. 
Renesančný kaštieľ
História: Kaštieľ pôvodne opevnený renesančný zo začiatku 17.
storočia, upravovaný okolo 18. storočia.

Exteriér a interiér: Bloková stavba 
s dvoma nárožnými vežami. Na
nárožiach juhovýchodnej veže
fragmenty renesančného sgrafita.
Miestnosti zaklenuté valenými
lunetovými klenbami. Kaštieľ bol
obklopený obranným múrom 
a priekopou, ktoré dnes, tak ako
samotný kaštieľ takmer úplne zmizli. 
Barokovo-klasicistický kaštieľ

História: Kaštieľ barokovo-klasicistický,
postavený okolo roku 1780.
Exteriér a interiér: Dvojpodlažná budova so stredným
tympanónom, zakončeným rizalitom na hlavnej fasáde.
Uprostred rizalitu bol pôvodne balkón na dvoch stĺpoch, ktorý
začiatkom 20. storočia preniesli do Nitrianskeho Pravna, ale už
sa tam nenachádza. Miestnosti kaštieľa majú rovné stropy.
Takisto už aj tento kaštieľ zmizol bez stopy.

Máte aj vy doma dobové fotografie alebo články o našej obci?
Podeľte sa o ne s ostatnými obyvateľmi a pomôžte tak odkryť jej
určite zaujímavú históriu.

Mgr. Jolana Majzlanová, Ing. Marian Dvorský
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Uvítanie detí do života – 4. júl 2012, december
Najstarší občania v obci – zápis do pamätnej knihy – júl 2012
p. Jolana Podhorská – 99 rokov
p. Helena Mendelová – 98 rokov
Výročie SNP – vatra, kladenie vencov – august 2012
Zlaté a strieborné sobáše – 25. a 50. výročie sobášov – september 2012
Jubilanti – 60, 70,80, 90 a viac rokov – október 2012

Anna Kmeťková

KKlluubb  ddôôcchhooddccoovv  --  ččaassťť  ddeeddiinnaa

Z činnosti nášho klubu dôchodcov
V mesiaci marec sme vystavovali v malej sále KD výrobky rôznych
žánrov. Z veľkonočnej tematiky ste mohli obdivovať kraslice 
a venčeky, ale oči potešili rôzne šperky, drevorezbárske práce,
modelárske práce – lode, fotomontáže, kresby,  maľby, hračky z
dreva a obrazy. Vystavovateľov bolo desať. Medzi nimi boli Karin
Filkornová, Lucka Brecková, Zuzana Mendelová, Miro, Martin 
a Matúš Jánošikovi, Peter Šovčík, Zuzana Mešťanová, Jozef
Šovčík. Výstavu si prišlo pozrieť 160 návštevníkov.
Poznaj svoj chotár
Rok 2012 je vyhlásený za Medzinárodný rok aktívneho starnutia
seniorov.Naša netradičná schôdza sa uskutočnila 30. apríla tohto
roku, keďže sme spojili príjemné s užitočným. Vydali sme sa do
skoro už májovej prírody cez Mokraď, kde sme sa zastavili pri
pomníku padlých. Tu sme prebrali činnosť klubu. Pokračovali
sme v ceste na kolóniu, pozreli miestny cintorín a Dom smútku.
Ďalšou zastávkou bolo posedenie pri novootvorenom bistre :
“U Michala“, kde sa akurát staval máj.Sedelo sa nám príjemne.
Kolončania sa 20 pochodujúcim seniorom divili a milo privítali.

Výlet
6. júna sme sa vybrali na výlet do Banskej Bystrice. Počasie nám
prialo, bolo nádherne. Autobus obsadilo 35 nedočkavých
výletníkov. Cieľom prvej zastávky bola kalvária v Banskej
Štiavnici, ktorú práve rekonštruovali, nasledoval kaštieľ vo 
Sv. Antone, kde sa nachádzajú skvosty našej histórie. Pozreli sme
si aj banskoštiavnický drevený betlehem, ktorý bol naozaj
úžasný. Aj z tejto akcie sme sa vrátili síce unavení, ale spokojní a
plní zážitkov.
Aerobic
Začínali sme v roku 1992 v malej sále KD. Pre rekonštrukciu
kultúrneho domu sme mali vyše ročnú pauzu. Sprevádzkovaný
KD v novembri  1996 nám poskytol väčšie priestory na cvičenie,
pretože sme mohli využívať veľkú sálu. Tohto roku to už bude 15
rokov. Za tento čas sa vystriedali nielen cvičenky, ale aj
predcvičovateľky. Začínali sme podľa videokazety Cindy
Crawfordovej, ktorú sme napodobňovali. Prvou cvičiteľkou bola
Maja Jurkovičová, po nej Anna Kmeťková, Edita Kmeťková, Jarka
Mendelová a Jana Kmeťková. Najvytrvalejšia a najstaršia medzi
nami je Vierka Rendeková, ktorá v januári oslávila 75 rokov.
Takúto vitalitu je čo závidieť!

Za klub dôchodcov v časti dedina
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K oslave Dňa detí, ktorú zorganizovala firma Slovaktual pre deti
svojich zamestnancov na miestnom futbalovom ihrisku boli

prizvané aj deti našej obce.
V spolupráci s komisiou
kultúry, vzdelávania,
mládeže a športu v sobotu
9. júna popoludní, keď už
boli všetky atrakcie
pripravené, stanovištia 
k súťažiam postavené,
trampolína napnutá,
kĺzačka nafúkaná, koník
osedlaný, modely lietadiel
naštartované, farbičky na
detské tváričky namiešané,
koláče napečené, šnúrky
na sladké medaily
navlečené, guláš skvelo
dochutený, cukrová vata

na modro zafarbená,
pukance vypukané, kukurica do sladučka uvarená,  podpiskarty
Andreja Sekeru vytlačené, Andrej Sekera po svojej narodeninovej
párty dostatočne
odpočinutý, zabávači
na čele s kocúriskom 
v čižmách naladení,
mohlo detské šantenie
vypuknúť.
Objednané počasie sa
nedostavilo, čo však
stopäťdesiatim deťom
ani najmenej neubralo
na nálade. Deň hier,
zábavy, šantenia a
maškrtenia deti zavŕšili
tancom medzi
kvapkami dažďa.
Domov síce
odchádzali premočené 

Klaudia Majzlanová
JJaarrmmookk  ttrraaddiiččnnýýcchh  rreemmeessiieell

16. júna 2012 sa v našej obci uskutočnil už štvrtý ročník ľudových remesiel a
tvorivosti. Jarmok sa začal v dopoludňajších hodinách príhovorom starostu obce p.
Ing. Róberta Mikulášika. Trval do neskorých popoludňajších hodín. Na parkovisku
pred Riders pub-om Archa sme mohli vidieť výtvory šikovných medovníkarov,
drotárov, prútikárov, drevorezbárov, či maliarov na sklo. Mnohí z nás si kúpili rôzne
drobnosti, alebo dobroty. Či už to bola chutná medovina, perníčky, doma tkané
koberce, prútené košíčky, podnosy, drevené hračky, či
vianočné ozdoby. Je príjemné, že sme mohli svojou
účasťou a kúpou týchto výrobkov podporiť šikovných ľudí
a pochváliť ich zručnosť. Celá akcia bola spestrená
folklórom, živou hudbou a nechýbal ani chutný jarmočný
guláš, lángoše a výborný ríbezliak. Ešte aj počasie vyšlo
ako na objednávku, bolo nádherne, bez jediného mráčika.
Touto cestou sa chceme poďakovať všetkým
organizátorom, hlavne manželom Žulkovcom, Urbanovi
Obertovi, Riders pub-u Archa , sponzorom: p. Jozefovi
Breckovi, a Jozefovi Tipulovi, kuchárovi Milošovi
Bobockému. Keďže z myšlienky zorganizovať takéto
podujatie sa stala tradícia, o rok sa určite znova stretneme.

a zablatené, ale aj
šťastné z toho, že si
užili svoj deň
dosýtosti a odnášali si
plno zážitkov. A keďže
Deň detí patrí
všetkým deťom,
nenašli ste v sobotu 
v Pravenci na ihrisku
nikoho porazeného.
Zúčastnené deti 
v súťažných
disciplínach zbierali
pečiatky a za ne
získavali medaily.

Spokojní a šťastní
opúšťali priestory
ihriska aj organizátori.
Takže si to zhrňme:
Deti vyšantené, rodičia
oddýchnutí,
organizátori spokojní –
všetci šťastní. 
A predovšetkým o to
išlo.  Ja len dúfam 
a predpokladám, že
môžem vysloviť vetu:
„Dovidenia o rok,
milé deti!“

Jolana Bobocká



Sezóna kliešťov
Sú takmer neviditeľné, ale o to
prefíkanejšie. Prebúdzajú sa už v apríli a
znepríjemňujú nám život až do jesene.
Uštipnutie kliešťom nemusí byť hneď
dôvodom na paniku. Mali by sme však
poznať aj riziká, ktoré so sebou prináša.
Kliešte sú nositeľmi vírusov kliešťovej
encefalitídy a známejšej lymskej
boreliózy, ktorá má bakteriálny pôvod 
a v skorom štádiu sa dá úspešne liečiť
antibiotikami. Očkovanie proti nej však
zatiaľ neexistuje. Na kliešťovú
encefalitídu však existuje vakcína a veľa ľudí sa dáva preventívne
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zaočkovať. Okrem očkovania sa
môžeme chrániť rôznymi repelentami.
Ak už ale nájdete nebezpečného upíra
na svojom tele, v žiadnom prípade
nepotierajte postihnuté miesto
olejom. Kliešťa uchopte pinzetou 
a ťahajte, ranu dezinfikujte alpou
alebo natrite framykoinom. Keď
miesto začne červenieť, je potrebné
vyhľadať lekára. Kliešte sú

prirodzenou súčasťou ekosystému 
a nášho života. Dobré rady sú: oblečte si do hory
dlhé nohavice, ponatierajte sa ochrannými
prostriedkami, vyhýbajte sa vysokej tráve a „ Hurá
do prírody!“ načerpať energiu.

Peter Klimant, priamy účastník cyklotúry

Nadšenci cyklistiky z Pravenca v dňoch 26. – 28. apríla 2012
absolvovali štvrtý ročník „ Tatry“. Skorý termín cyklotúry odradil
viacerých cyklistov, ktorí sa zúčastnili minulých ročníkov, nakoľko
ešte nemali najazdené potrebné kilometre. Tí, ktorí nabrali
odvahu, za svitania nasadli na svoje dvojkolesové tátoše a za
chladného rána začali krájať prvé kilometre.Pelotón bol zložený:
Július Gebrlín so synom Lukášom, Peter Gebrlín s kamarátom 
z Bratislavy, Dušan Majzlan, Miro Majzlan, Ľuboš Franek, Radko
Dierer a najstarší účastník Peter Klimant. Cieľom prvej etapy bola

rázovitá obec Ždiar – našlapaných 208 km. Pohľad na krásne
zasnežené Tatry dal zabudnúť na prvý namáhavý deň. Ráno
slnkom zaliate Tatry, prechod cez poľské územie a späť cez peknú
kopcovitú Oravu. Druhá etapa končí po 100 km v v malebnom
prostredí nad dedinkou Huty. Záverečný deň sa niesol pod
heslom „ Vydrž, ideme domov!“ Boľavé, slnkom spálené nohy len
ťažko roztáčali pedále, ale po zdolaní 445 km prichádza šťastný
návrat domov. Hlasné privítanie, dobré pivko a pečená klobása
v obnovenom bistre naladili a zahnali všetku únavu. Krátke
vyhodnotenie organizátorom Júliusom Gebrlínom urobilo
bodku za 4. ročníkom cyklotúry po našom krásnom Slovensku.
Účastníci sa už tešia na piaty ročník okolo Tatier.

Hospodár TO Peter Klimant Klaudia Majzlanová

Tenisový oddiel Pravenec – časť kolónia pripravuje tradičné
tenisové turnaje:
O pohár starostu obce, Márna snaha, Turnaj našich nádejí 
a záverečný turnaj vo štvorhrách. Žiadam priaznivcov tenisu, aby
sa do 30. júna prihlásili na t. č. 0910216341, alebo osobne 
u hospodára oddielu p. Petra Klimanta. Usporiadateľ sa teší na
vašu účasť.
V druhom polroku sa vykoná rekonštrukcia prístrešku pri
tenisovom kurte, bude vymenená strešná krytina. Preto vyzývam
členov, aby boli pri organizovaní brigády nápomocní.
Tenisový oddiel želá svojim priaznivcom bohatý tenisový zážitok 
a úspešnú letnú sezónu.

TTeenniissoovvéé  ookkiieennkkoo NNoohheejjbbaalloovvýý  ttuurrnnaajj

V sobotu 9. júna sa naša mládež zišla na viacúčelovom
športovisku na kolónii, kde mladí športovci, napriek nie celkom
priaznivému počasiu, odohrali turnaj v nohejbale.
Turnaj zorganizovali a v nohejbale zápolili títo nadšenci: Roman
a Jakub Lukáňovci, Anton a Andrej Kotríkovci, Róbert Lalúch,
Michal Hudek, Karol Kucherka, Denis Majzlan  a napokon Marek
Čiscoň s Marcelom Maurerom, ktorí sa tentokrát stali víťazmi.
Športové popoludnie sa skončilo rozlúčkovým posedením 
v bistre „u Michala“, nakoľko niektorí zo zúčastnených chlapcov
odchádzajú na prázdniny do sveta a dlhšiu dobu sa s kamarátmi
osobne nestretnú.

Spracovala Jolana Bobocká

V júni mnoho rýb, málo zrna 1. 7. Medzinárodný deň vtipov
5. 7. Sviatok Cyrila a Metoda, patrónov Európy
5. 7.  Deň zahraničných Slovákov
6. 8.  Medzinárodný deň priateľstva a odpúšťania 
10. 8. Deň leňošenia
11. 8. Deň synov a dcér
29. 8. Výročie SNP

V júli prepelica volá žencov do poľa 

Koľko mračien na Jakuba, toľko snehu v zime

Na sv. Vavrinca švábka ide do hrnca

Touto cestou ďakujeme Mgr. Viere Vrbinčíkovej a celému speváckemu súboruv Pravenci za krásnu svadobnú odobierku, ktorá bola
spestrením nášho svadobného dňa 12.5.2012. manželia Zuzana a Jozef Valovi
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akýmkoľvek spôsobom, v slovenskom, ale aj v inom jazyku bez písomného súhlasu vydavateľa je zakázané. Fotografie sú chránené autorským zákonom. Podpísané
články vyjadrujú názory autorov a nemusia byť totožné so stanoviskom redakcie a vydavateľa.

Jolana Bobocká
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Anna Gašpírová vo veku 84 rokov
Radoslav Jankovič vo veku 36 rokov

Výsledky - dorastenci
Pravenec - Val. Belá 4:1
Opatovce - Pravenec 2:0
Pravenec - Bystričany 4:2
Čereňany - Pravenec 0:2
Pravenec -Veľké Uherce 0:0
Pravenec - Lazany 1:1
Veľký Klíž - Pravenec 3:2
Pravenec - Hradec 1:3
Kamenec - Pravenec 8:3
Pravenec - Nitr. Pravno 1:4
Lehota p. Vt. - Pravenec 5:3
Pravenec - Bánovce n. Bebr. “B” 0:3
Sebedražie  - Pravenec 4:0

Výsledky - muži
Pravenec - Chynorany 1:1
Opatovce - Pravenec 1:2
Pravenec - Bystričany 4:1
Oslany - Pravenec 3:1
Pravenec - Ráztočno 2:2
Pravenec - Lazany 1:1
Veľký Klíž - Pravenec 2:2
Pravenec - Diviacka N. Ves 3:1
Nedanovce  - Pravenec 4:2
Pravenec - Malá Hradná 6:1
N. Rudno  - Pravenec 1:1
Pravenec - Uhrovec 1:1
Sebedražie  - Pravenec 4:3

Chceli by sme sa našim športovcom poďakovať za úspešné
pôsobenie  a hlavne z mužov musíme spomenúť Jána Mihaličku,
ktorý v tabuľke strelcov je zatiaľ na peknom 8. mieste.

Čiscoňová Mia
24.5.2012

Giakas Nikolaos 
17.5.2012

Vážanová Paulína 
26.4.2012
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Slovenský pohár v horskej cyklistike crosscountry otvorili poriadatelia z CK Pravenec 8. mája, s novinkou v mládežníckych kategóriách,
technickou časťou. Zatiaľ čo prebiehali súťaže kat. Muži M2 a kategórie Masters, prebiehali technické časti, ktoré pozostávali z jazdy
zručnosti medzi kužeľmi, riadenie jednou rukou, prenesenie predmetu z jedného bodu do druhého, jazdou cez prekážky, čo mnohých
mladých zaskočilo pri výsledkoch, nakoľko sa rátali aj trestné sekundy z technickej časti do pretekov samotných ...
V hlavnej kategórii Mužov Elit a U23 to od samého začiatku vzali za svoje dvojica Barényi a Lami. Domáca trať a publikum neposkytli
38-ročnému Milanovi Barényimu výhodu a po 2. kole mu odskočil talentovaný Košičan Michal Lami a od 3. kola to bolo čisto len 
v jeho réžii. Na treťom mieste sa nakoniec umiestnil Martin Haring. V kategórii žien zvíťazila Janka Števková.

Tak ako po minulé roky, tak aj tento rok jedným z prvých pretekov cyklystickej
MTB bol Hornonitriansky MTB maratón, ktorý si 19. mája urobil na svojej pažbe
už tretí zárez. O 10:00 hod. bol naplánovaný štart dlhej trate, kde bol viac-
menej istý víťaz, Milan Barényi, ktorý pred domácim publikom nesklamal. Štart
sa o niečo posunul, cca 1 min . keďže na scéne boli ešte prievidzské mažoretky,
ktoré spestrovali atmosféru. Po hlavnom preteku nastúpila na scénu kapela
KAKTUS –ROCK & BLUES. Okolo 15-tej hod. boli pripravené preteky aj pre
najmenších, ktorí si mohli tiež zapretekať na malom okruhu. Po dojazde prvých
troch pretekárov v každej kategórii sa začalo záverečné vyhlasovanie
výsledkov. A pre 90% ľudí ešte zaujímavejšia tombola, kde bol hlavnou cenou
bicykel Kellys. 

Ing. Marian Dvorský, cyklistika-sk.eu

Ing. Marian Dvorský


